

**PRESS RELEASE**

February 27<sup>th</sup>, 2012

***Government of Japan extends its assistance for  
Empowerment for the Agriculture Sector in Gaza Strip***

On February 27<sup>th</sup>, 2012, grant contract for a three years project for Empowerment of the Agriculture Sector, Training and Promotion of Ecological and Sustainable Methods in the Gaza Strip was signed between the Representative of Japan to the Palestinian Authority, Mr. Naofumi Hashimoto and Mr. Tetsuya Nakamura, the representative of the Campaign for Children of Palestine (CCP), a Japanese NGO. This project is funded by the Government of Japan through its Grant Assistance for Japanese NGO Projects, with a total amount of 824,075 USD approximately.

From March 2011, supported by the Government of Japan, the CCP has been organizing training sessions for agronomists and farmers using three seedling facilities including 2 greenhouses which were established in Nakheel farms run by Palestinian Agricultural Relief Committees (PARC). The CCP will also distribute during the project period to small damaged farmers the seedlings that are grown through the training sessions. Main objective of the project is to empower the agriculture sector in the Gaza Strip.

On the same day, Mr. Hideaki Yamamoto, Deputy Representative of Japan to the Palestinian Authority joined the graduation ceremony of the training programs for agronomists and farmers which were conducted by the CCP in partnership with the PARC and celebrated their achievements in participating intensive and hard training programs. The ceremony was also attended by representatives of the CCP and the PARC along with the graduates.

The Government of Japan has been always supporting Palestinian communities to improve the health, agriculture, education and so many other sectors. It is worth mentioning that since 1993 the Government of Japan has extended its official development assistance exceeding USD 1.2 billion to the Palestinian people.

(End)



Mr. Yamamoto with Mr. Tetsuya Nakamura, Representative of the Japanese NGO “CCP” and Mr. Abdel Kareem Ashoor, PARC Deputy General Director after signing the Grant Contract



A scene of the graduation ceremony

27-02-2012

## بيان صحفي

### **حكومة اليابان تمويل مشروعاً لدعم وتعزيز القطاع الزراعي في قطاع غزة**

في يوم 27 فبراير 2012، تم توقيع المنحة لمشروع دعم وتعزيز القطاع الزراعي- التدريب والترويج لطرق الممارسات المستدامة الصديقة للبيئة في قطاع غزة ، من قبل ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، السيد ناؤفومي هاشيموتو والسيد تيتسويا ناكامورا، ممثل جمعية الحملة اليابانية من أجل أطفال فلسطين (CCP)، بحيث تمتد فترة هذا المشروع لمدة ثلاث سنوات . وتم تمويل هذا المشروع من قبل حكومة اليابان من خلال مساعداتها لمشاريع المنظمات الأهلية اليابانية بمبلغ إجمالي قدره 824,075 دولار تقريباً.

منذ شهر آذار عام 2011، وبدعم من حكومة اليابان، نظمت الحملة اليابانية من أجل أطفال فلسطين (CCP) دورات تدريبية للمهندسين الزراعيين والمزارعين مستخدمين ثلاثة مشاتل تتضمن إثنين من الدفيئات الزراعية (البيوت البلاستيكية)، والتي تم تأسيسها في مزارع الفخيل التي تدار من قبل لجان الاغاثة الزراعية الفلسطينية (PARC). كما ستقوم الحملة اليابانية خلال فترة المشروع ب توزيع الشتلات التي تنمو خلال فترة التدريب على صغار المزارعين المتضررين. حيث ان تطوير القطاع الزراعي في قطاع غزة هو الهدف الرئيسي للمشروع.

وفي اليوم نفسه، انضم السيد هيدياكي ياماموتو، نائب ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية الى حفل تخريج برامج التدريب للمزارعين والمهندسين الزراعيين والتي نفذت من قبل جمعية الحملة اليابانية من أجل أطفال فلسطين (CCP) بالشراكة مع لجان الاغاثة الزراعية الفلسطينية (PARC)، واحتفل بلنجزاتهم و بمشاركتهم لبرامج التدريب الصعبة والمكثفة. كما حضر الحفل ممثلون عن ا ل حملة اليابانية (CCP) والاعاثة الزراعية (PARC) الى جانب الخريجين.

تدعم حكومة اليابان المجتمعات الفلسطينية بشكل مستمر لتحسين قطاع الصحة والزراعة والتعليم وقطاعات أخرى كثيرة. ومن الجدير بالذكر أنه ومنذ عام 1993 قدمت حكومة اليابان مساعداتها الإنمائية الرسمية للشعب الفلسطيني لتزيد عن 1.2 مليار دولار.